



# ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ

ວັນອາທິດ ທີ 4 ສິງຫາ 2024 (08-04-2024)

## ດາວິດ

**ຈຸດສຳຄັນໃນບົດຮຽນ:** ເຮົາຕ້ອງຮັບໃຊ້ຢ່າງດີເລີດ, ເຖິງແມ່ນວ່າວຽກງານນັ້ນບໍ່ໄດ້ຮັບການຍົກຍ້ອງຈາກຄົນອື່ນ.

### ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ມັນຍາກໃນການເຮັດວຽກໃນທີ່ເປື້ອນ, ໃນສະພາບແວດລ້ອມທີ່ຮົກເຮື້ອ, ພວກເຮົາມຸ່ງຫວັງຢາກເຂົ້າມາທ້ອງຖານປ່ອນທີ່ຖັງຂີ້ເຫຍື້ອ ໄດ້ຖືກຖິ້ມອອກແລ້ວ, ພື້ນໄດ້ຖືກກວາດແລະຖືກຫຼຸຍຢ່າງສະອາດ, ແລະເກົາອີ້ແລະເພີນິເຈີທັງໝົດໄດ້ຖືກຈັດໃສ່ໄວ້ໃນປ່ອນທີ່ເໝາະສົມ. ມັນເປັນການຍາກທີ່ຈະກະກຽມອາຫານແລະແມ້ແຕ່ແຕ່ງກິນໃນເຮືອນຄົວບ່ອນທີ່ຖ້ວຍຊາມເຕັມໃນອ່າງ, ພໍ່ແມ່ແຕກກະໂປະເຕັມທົ່ວ ໂຕະ, ແລະຈອກແກ້ວແລະຂີ້ເຫຍື້ອກວມເຕັມພື້ນເຮືອນ, ນັກຄົວອາຫານມຸ່ງຫວັງຈະເຂົ້າມາໃນເຮືອນຄົວຂອງເຂົາເຈົ້າທີ່ມີທຸກສິ່ງທຸກ ຢ່າງທີ່ສະອາດແລະກຽມພ້ອມສຳລັບງານນັ້ນ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ຕາມ, ບໍ່ມີອັນໃດອັນນຶ່ງຈະຖືກກະກຽມ ແລະກຽມພ້ອມສຳລັບມື້ນັ້ນຖ້າບໍ່ ແມ່ນພວກທຳຄວາມສະອາດຕອນກາງຄືນ. ຫຼາຍຄັ້ງ, ພວກເຮົາບໍ່ເຄີຍເຫັນໜ້າຂອງເຂົາເຈົ້າ, ບໍ່ຮູ້ຊື່ຂອງເຂົາເຈົ້າ, ຫຼືແມ້ກະທັ້ງບໍ່ໄດ້ ຂອບໃຈເຂົາເຈົ້າສຳລັບການບໍລິການຂອງພວກເຮົາ. ດ້ວຍໂຄງຮ່າງທີ່ໄດ້ຕຽມໄວ້, ພວກເຮົາເຮັດວຽກຢ່າງບໍ່ອິດເມື່ອຍກັບຄວາມດີເລີດ ເພື່ອໃຫ້ແນ່ໃຈວ່າທຸກຢ່າງຕຽມພ້ອມສຳລັບມື້ຕໍ່ໄປ, ເຖິງແມ່ນວ່າພວກເຮົາບໍ່ເຄີຍບອກ, "ຂໍຂອບໃຈ!" ແມ່ນແຕ່ກ່ອນເພິ່ນເປັນກະສັດ, ດາວິດໄດ້ຮັບໃຊ້ກະສັດຊາອູນຢ່າງດີເລີດ ເຖິງແມ່ນວ່າເຈົ້ານາຍຈະກຽດຊັງເພິ່ນ. ການຮັບໃຊ້ຂອງພວກເຮົາອາດເບິ່ງຄືວ່າເປັນງານຕ່ຳ ຕ້ອຍສຳລັບບາງຄົນ, ແຕ່ຕໍ່ພຣະເຈົ້າມັນສຳຄັນແທ້ໆ.

ແມ່ນຫຍັງທີ່ເປັນວຽກທີ່ຕ່ຳຕ້ອຍທີ່ສຸດທີ່ເຈົ້າຕ້ອງເຮັດ?

ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າຢ່າງໃດ? (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2, ແລະ 3,)

### ສຶກສາພຣະຄຳພີ

#### 1. 1 ຊາມູເອນ 18:5-7.

- 5. ຍ້ອນດາວິດໄດ້ເຮັດຫຼ້ອນໜ້າທີ່ທຸກຢ່າງທີ່ຊາອູນໄດ້ສັ່ງລາວອອກໄປປະຕິບັດນັ້ນ ຊາອູນຈຶ່ງແຕ່ງຕັ້ງໃຫ້ລາວເປັນນາຍທະຫານໃນ ກອງທັບຂອງພະອົງ ນາຍແລະພົນທະຫານທຸກຄົນຂອງຊາອູນກໍເຫັນດີນຳ. 6. ເມື່ອພວກທະຫານກັບຄືນມາແລະຫຼັງຈາກດາວິດກັບມາ ແຕ່ຂ້າໂກລີອາດແລ້ວ ພວກຜູ້ຍິງຈາກຫຼາຍຫົວເມືອງໃນອິສຣາເອນກໍພາກັນຮ້ອງເພງອັນມ່ວນຊື່ນ ພ້ອມທັງພ້ອນ ຕົກກອງແລະດີດພົນ.
- 7. ໃນໂອກາດສເລີມສລອງຄັ້ງນີ້ ພວກຜູ້ຍິງໄດ້ຮ້ອງເພງວ່າ, "ຊາອູນໄດ້ຂ້າຫຼາຍພັນຄົນ ແຕ່ດາວິດໄດ້ຂ້າຫຼາຍພັນຄົນ."

ລາວບໍ່ໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນຢູ່ຈຸດສູງ. ແທ້ຈິງແລ້ວ, ດາວິດ, ຜູ້ຂ້າຍັກ, ກະສັດທີ່ຮັກແພງຂອງອິສຣາເອນ, ຜູ້ແຕ່ງເພງສັນລະເສີນຂອງພຣະ ຄຳພີ, ຜູ້ລ້ຽງທີ່ເປັນຫ່ວງເປັນໄຍຂອງປະຊາຊົນຂອງພຣະເຈົ້າ, ເລີ່ມຕົ້ນດ້ວຍການເລີ່ມຕົ້ນທີ່ຖ່ອມຕົວແລະຖືກມອງຂ້າມໂດຍຄອບຄົວ ຂອງລາວ, ຖືກສາບແຊ່ງຈາກສັດຕູຂອງລາວ, ແລະຄົນທັງປວງກໍຕີລາຄາລາວຕ່ຳ. ຫຼັງຈາກທີ່ກະສັດຊາອູນບໍ່ເຊື່ອຟັງໃນການຖວາຍບູ ຊາທີ່ເປັນໜ້າທີ່ຂອງປະໂລຫິດເທົ່ານັ້ນ (1 ຊາມູເອນ 13:16-10), ໃນທີ່ສຸດພຣະເຈົ້າໄດ້ປະຕິເສດຊາອູນໃນການເປັນກະສັດ(ຂໍ້ 13). ພຣະເຈົ້າໄດ້ກ່າວວ່າພຣະອົງໄດ້ພົບ "ຊາຍຜູ້ນຶ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງພໍພຣະທັຍ" (ຂໍ້ 14) ແລະແຕ່ງຕັ້ງລາວເປັນກະສັດຕໍ່ໄປ. ດາວິດໄດ້ຮັບ ການແຕ່ງຕັ້ງໃຫ້ເປັນກະສັດກ່ອນທີ່ລາວຈະຖືກເຈີມເປັນກະສັດ! ໃນ 1 ຊາມູເອນ 16, ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າໄດ້ສັ່ງຊາມູເອນລົງໄປເຮືອນ ຂອງເຊຊາຍທີ່ບ້ານເບັດເລເຮັມ (ຂໍ້ 1) ເພື່ອເຈີມກະສັດອົງຕໍ່ໄປ. ເຖິງແມ່ນວ່າພວກອ້າຍຂອງລາວບາງຄົນເບິ່ງທ່າທາງຄືກະສັດ (ຂໍ້ 6) ແລະດາວິດບໍ່ໄດ້ຖືກເຊີນໃຫ້ເຂົ້າຮ່ວມການພົບປະແລະທັກທາຍ (ຂໍ້ 11), ພຣະເຈົ້າໄດ້ໃຫ້ຊາມູເອນເຈີມດາວິດເປັນກະສັດອົງຕໍ່ໄປ

ຂອງຊາດອິສຣາເອນ (ຂໍ້ 12-13). ບໍ່, ດາວິດບໍ່ໄດ້ເລີ່ມການຝຶກງານຢູ່ໃນຣາຊວັງກະສັດ; ລາວໄດ້ກັບຄືນໄປຫາການດູແລແກະ. ເຖິງແມ່ນວ່າຫຼັງຈາກໄດ້ຖືກເຈີມໃຫ້ເປັນກະສັດ. ດາວິດໄດ້ຖືກມອບໜ້າທີ່ທຳອິດໃຫ້ເປັນນັກດົນຕີໃນວັງຂອງກະສັດຊາອູນ(ຂໍ້18-19). ເຖິງແມ່ນວ່າພວກອ້າຍຂອງລາວເຢາະເຍີ້ຍລາວ (17:28) ແລະຊາອູນຕີລາຄາລາວຕ່ຳ (ຂໍ້ 33). ດາວິດໄດ້ຂ້າຍັກ, ໂກລິອາດ, ແລະ ຍອມຮັບວ່າເປັນນັກຮົບຂອງອານາຈັກ. ດາວິດໄດ້ອິດທິນແລະບໍ່ກ້າວໄປກ່ອນໜ້າຂອງພຣະປະສົງຂອງພຣະເຈົ້າສຳລັບຊີວິດຂອງລາວ, ເຖິງວ່າຈະມີຊື່ສຽງແລະຄວາມນິຍົມຂອງລາວ, ດາວິດບໍ່ໄດ້ຄວ້າອຳນາດຫຼືຕຳແໜ່ງ. ເມື່ອເປັນວັຍລຸ້ນ, ຜູ້ປະກາດພຣະທັມໄດ້ເຈີມລາວ ໃຫ້ເປັນກະສັດ, ຫຼາຍປີໄດ້ຜ່ານໄປແລະເຖິງແມ່ນວ່າລາວໄດ້ຮັບຕຳແໜ່ງຕ່າງໆ, ເບິ່ງຄືວ່າລາວບໍ່ໃກ້ຈະສຳເລັດຈຸດໝາຍປາຍທາງຂອງ ພຣະເຈົ້າສຳລັບຊີວິດຂອງລາວ, ເຮັດໃຫ້ເສັ້ນທາງໄປສູ່ການເປັນກະສັດສັບສົນຕື່ມອີກ. ດາວິດໄດ້ກາຍເປັນເພື່ອນທີ່ດີທີ່ສຸດກັບໂຢນາ ທານ ລູກຊາຍຂອງຊາອູນ ແລະຕໍ່ໄປໃນການເປັນກະສັດ. ແຕ່ດາວິດກໍອິດທິນແລະເຕັມໃຈໄວ້ວາງໃຈຕໍ່ເວລາຂອງພຣະເຈົ້າສຳລັບຊີ ວິດຂອງລາວ. ດາວິດມີຄວາມກະຕືລືລົ້ນໃນການເຮັດວຽກຂອງລາວແລະໄດ້ສຳເລັດທຸກການມອບໝາຍດ້ວຍຄວາມດີເລີດ. ໃນຖານະ ເປັນທະຫານ, ດາວິດໄດ້ເດີນທາງອອກໄປກັບກອງທັບ, ແລະເໝືອນດັ່ງແຕ່ກ່ອນ, ພຣະເຈົ້າໄດ້ເຮັດໃຫ້ລາວສຳເລັດໃນທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງ (18:5). ດາວິດໄດ້ຊັ້ນຕຳແໜ່ງຕ່າງໆເພີ່ມຂຶ້ນຢ່າງໄວວາ, ແລະໃນທີ່ສຸດ, ຊາອູນໄດ້ຕັ້ງລາວໃຫ້ເປັນຜູ້ບັນຊາການແລະນາຍພົນທະ ຫານຕໍ່ສູ້. ຄຸນສົມບັດຂອງດາວິດເຮັດໃຫ້ລາວເປັນທີ່ຮັກຂອງທຸກຄົນ. ຄົນຊັ້ນສູງເອີ້ນລາວວ່າເພື່ອນ; ພວກທະຫານເອີ້ນລາວວ່າຜູ້ນຳ; ພວກຮັບໃຊ້ໄດ້ນັບຖືລາວ. ເຖິງແມ່ນວ່າປະຊາຊົນທົ່ວໄປກໍຮ້ອງເພງສັນລະເສີນດາວິດ (ຂໍ້ 7). ທຸກຄົນໄດ້ເຫັນແລະເຄົາລົບນັບຖືຕໍ່ ຄວາມພຍາຍາມທີ່ດີເລີດ. ດາວິດຖ່ອມຕົວແລະສາມາດວາງໃຈໄດ້ໂດຍກະສັດຊາອູນ. ໃນຖານະເປັນຜູ້ຊາຍຂອງຫຼັກການ, ດາວິດບໍ່ໄດ້ ອະນຸຍາດໃຫ້ຜົນສຳເລັດຊຸກຍູ້ຄວາມໂອ້ອວດຂອງຕົນ, ແລະລາວບໍ່ໄດ້ອະນຸຍາດໃຫ້ເພງຂອງປະຊາຊົນແກວ່ງກວຍຫົວໃຈຂອງລາວ. ຄວາມອວດຕົວບໍ່ແມ່ນບັນຫາກັບດາວິດ. ບໍ່ວ່າກະສັດຊາອູນ, ຜູ້ເປັນນາຍຂອງເພິ່ນຂໍໃຫ້ເພິ່ນເຮັດອັນໃດກໍຕາມ ດາວິດເຮັດວຽກທີ່ຖືກ ມອບໝາຍໃຫ້ດ້ວຍຄວາມເຊື່ອຟັງ ແລະບໍ່ແມ່ນໂອກາດເພື່ອຄວາມກ້າວໜ້າ. ກຸນແຈສຳລັບຄວາມສຳເລັດຂອງດາວິດແມ່ນການຊົງສະ ຖິດຢູ່ນຳຂອງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ. ພຣະວິນຍານບໍ່ຮິສຸດໄດ້ສະເດັດມາເທິງດາວິດ (16:13). ເມື່ອຖືກເຈີມແລ້ວເຫັນໄດ້ຢ່າງຈະແຈ້ງຕໍ່ຜູ້ຮັບ ໃຊ້ຂອງຊາອູນໃນຕອນຕົ້ນວ່າ “ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າສະຖິດຢູ່ກັບລາວ (ຂໍ້ 18). ເມື່ອເຄື່ອງອາວຸດຂອງຊາອູນໃຫຍ່ເກີນໄປສຳລັບດາວິດ (17:38-39), ດາວິດໄດ້ເອົາການຊົງສະຖິດຢູ່ນຳຂອງອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າແລະໄດ້ໄປຕໍ່ສູ້ກັບໂກລິອາດດ້ວຍພຣະນາມຂອງພຣະຜູ້ເປັນ ເຈົ້າ (ຂໍ້ 45). ເພາະວ່າການຊົງສະຖິດຢູ່ນຳຂອງອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້ານີ້ເອງ, ດາວິດຈຶ່ງໄດ້ຮັບ “ຄວາມສຳເລັດໃນທຸກສິ່ງ” (18:5). ບໍ່, ດາວິດບໍ່ໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນຢູ່ຈຸດສູງ, ແຕ່ລາວໄດ້ເຮັດໃຫ້ດີທີ່ສຸດແລະປະຕິບັດຕາມການນຳພາຂອງກະສັດຊາອູນໃນທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງ. ດາ ວິດຍັງຖ່ອມຕົວ ແລະຍັງໄດ້ຊ່ວຍຄົນອື່ນໃຫ້ປະສົບຜົນສຳເລັດຫຼາຍ ເພາະເພິ່ນໄດ້ໃຫ້ສຸດຄວາມສາມາດໃນທຸກສິ່ງທີ່ຜູ້ນຳຂອງເພິ່ນເອີ້ນ ໃຫ້ເຮັດ, ດາວິດຈຶ່ງໄດ້ຮັບຄວາມນັບຖືແລະນັບຖືຈາກທຸກຄົນ.

ແມ່ນຫຍັງກະຕຸ້ນທ່ານໃຫ້ເຮັດດີທີ່ສຸດໃນບາງສິ່ງບາງຢ່າງ?

**2. 1 ຊາມູເອນ 18:8-11.**

8. ສ່ວນຊາອູນກໍບໍ່ພໍໃຈທີ່ໄດ້ຍິນດັ່ງນີ້ ພຣະອົງຈຶ່ງຊົງພຣະພິໂຣດ ແລະເວົ້າວ່າ, “ເຮົາເສັງໃຈຫຼາຍທີ່ມີຄົນເວົ້າວ່າ ດາວິດໄດ້ຂ້າຫຼາຍ ພົ້ນຄົນ ແຕ່ເຮົາໄດ້ຂ້າຫຼາຍພົ້ນຄົນເທົ່ານັ້ນ ດາວິດເຫຼືອພຽງສິ່ງດຽວຄືຍັງບໍ່ທັນໄດ້ເປັນກະສັດເທົ່ານັ້ນ.” 9. ນັບແຕ່ນັ້ນມາ ຊາອູນກໍອິດ ສາດາວິດ. 10. ວັນຕໍ່ມາ ວິນຍານຊົ່ວທີ່ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າສົ່ງມາກໍເຂົ້າສົງຊາອູນຢູ່ໃນພຣະຣາຊວັງ ທ່ານໄດ້ເວົ້າສເມີເໝືອນຄົນເປັນບ້າ ສ່ວນດາວິດກໍດີດພົນດັ່ງທີ່ເຄີຍໄດ້ປະຕິບັດມາທຸກວັນ. 11. ເວລານັ້ນ ຊາອູນຖືຫອກຢູ່ ຊາອູນເວົ້າກັບຕົວເອງວ່າ, “ກູຈະແທງມັນໃຫ້ ຕາຍຕິດກັບຝາ” ແລ້ວພຣະອົງກໍຊັດຫອກໃສ່ດາວິດສອງເທື່ອ ແຕ່ດາວິດຫຼົບຫຼີກຫັນທຸກເທື່ອ.

ຄວາມສຳເລັດຂອງດາວິດເປັນຜົນປະໂຫຍດຕໍ່ຊາອູນແລະອານາຈັກຂອງລາວ. ຊາອູນສາມາດວາງໃຈວ່າດາວິດຈະເອົາຊະນະສັດຕູທັງ ປວງຂອງລາວ, ການສູ້ຮົບໃນສະໜາມຮົບຂອງລາວ, ຄຸ້ມຄອງກອງທັບຂອງລາວແລະຊະນະສິ່ງຄາມຕ່າງໆຂອງລາວ. ໃນຕອນຕົ້ນຊາ ອູນກໍໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດແມ້ກະທັ້ງທາງຝ່າຍວິນຍານແລະທາງຈິດໃຈຈາກດາວິດ. ເພງຕ່າງໆຂອງດາວິດໄດ້ຂັບໄລ່ວິນຍານຊົ່ວຮ້າຍຈາກ

ຊາອູນ (1 ຊມອ. 16:23). ດາວິດປຽບເໝືອນເປັນລູກຊາຍຂອງກະສັດຊາອູນ. ວຽກງານອັນນຶ່ງທີ່ດາວິດໄດ້ຮັບແມ່ນເປັນຜູ້ຖືເຄື່ອງອາວຸດໃຫ້ກະສັດຊາອູນ (ຂໍ້ 21) ຊຶ່ງເຮັດໃຫ້ເພິ່ນໄດ້ມີໂອກາດກາຍເປັນເພື່ອນສນິດກັບໂຢນາທານ (18:1). ເຖິງວ່າດາວິດຈະເປັນພອນອັນໃຫຍ່ຫຼວງຕໍ່ຊາອູນ, ປະເທດຂອງລາວ, ແລະຄອບຄົວຂອງລາວ, ແຕ່ຊາອູນໄດ້ຍອມໃຫ້ຄວາມຂົມຂື່ນແລະຄວາມຄຽດແຄ້ນກໍ່ຂຶ້ນຕໍ່ດາວິດ. ຂໍ້ບົກຜ່ອງຂອງຊາອູນມີຢູ່ໃນລະຍະນຶ່ງ, ແລະພວກເຂົາບໍ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງກັບດາວິດແລະຄວາມສໍາເລັດຂອງລາວ. ຊາອູນມີບັນຫາກ່ຽວກັບພາບນົກຝັນ. ເຖິງແມ່ນວ່າຊາອູນເປັນຄົນສູງແລະງາມ (9:2), ລາວຮູ້ສຶກວ່າ "ນ້ອຍ, ແລະວ່າລາວມີຄ່າຄວນເປັນກະສັດ (ຂໍ້ 21). ຊາອູນມີໃຈຮ້ອນຮົນທີ່ເຮັດໃຫ້ລາວຕັດສິນໃຈໄວເກີນໄປ (13:9) ແລະ ເວົ້າອອກມາໄວໂພດ (14:24) ຊາອູນມີບັນຫາເຮືອງຄວາມສັດຊື່, ເຊິ່ງເຮັດໃຫ້ກາຍເປັນການບໍ່ເຊື່ອຟັງພຣະເຈົ້າແລະການລົ້ມເຫຼວໃນການປະຕິບັດຕາມຄໍາສັ່ງຂອງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າທັງໝົດ (15:3,9). ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າເສັຽໃຈທີ່ໄດ້ເຮັດໃຫ້ຊາອູນເປັນກະສັດເໜືອອິສຣາເອນ (ຂໍ້ 35) ເປັນຫຍັງຊາອູນຈຶ່ງປ່ຽນຈາກຮັກໄປກຽດຊັງດາວິດ? ມັນເລີ່ມຕົ້ນຢູ່ໃນຫົວໃຈ, ເຊິ່ງໄດ້ທັນອອກຈາກພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າແລ້ວ. ເພງຂອງພວກຍິງເຮັດໃຫ້ຊາອູນຄຽດແຄ້ນ, ທຸກຄົນຕື່ນເຕັ້ນກັບໄຊຊະນະທີ່ດາວິດແລະກອງທັບໄດ້ບັນລຸ, ເພື່ອສເລີ່ມສລອງວິລະຊົນເຫຼົ່ານີ້, ການແທ່ະບວນທີ່ເກີດຂຶ້ນໂດຍອັດຕະໂນມັດໃນຂະນະທີ່ປະຊາຊົນໄດ້ອອກມາເພື່ອຊົມເຊີຍກະສັດຂອງເຂົາເຈົ້າແລະມາເບິ່ງພວກທະຫານ (18:6), ຊາອູນບໍ່ພໍໃຈເພງປຽບທຽບກັບດາວິດ. ດັ່ງທີ່ຊາອູນມີບັນຫາກ່ຽວກັບພາບນົກຝັນຢູ່ແລ້ວ; ນອກຈາກນັ້ນ, ພຣະວິນຍານຂອງພຣະເຈົ້າໄດ້ອອກຈາກລາວໄປແລ້ວ. ຍ້ອນຄວາມຍິ່ງຜະຫຍອງຂອງລາວ, ຊາອູນບໍ່ສາມາດທົນຕໍ່ການຍົກຍໍຂອງດາວິດໄດ້. ພຣະວິນຍານຂອງພຣະເຈົ້າໄດ້ອອກຈາກກະສັດຊາອູນແລະພຣະເຈົ້າໄດ້ອະນຸຍາດໃຫ້ວິນຍານຊົ່ວຮ້າຍທີ່ຈະທໍຣະມານລາວ (ຂໍ້ 10). ພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ເປັນຜູ້ສ້າງຄວາມຊົ່ວຮ້າຍແລະພຣະອົງບໍ່ໄດ້ລໍ້ລວງຜູ້ຄົນໃຫ້ເຮັດຄວາມຊົ່ວຮ້າຍ (ຢາໂກໂບ 1:13-15). ຊາອູນບໍ່ໄດ້ອະທິຖານແລະຂໍໃຫ້ພຣະເຈົ້າຊ່ວຍລາວໃຫ້ພົ້ນຈາກຄວາມຄິດທີ່ຊົ່ວຮ້າຍເຫຼົ່ານີ້. ຊາອູນເລີ່ມເວົ້າເຖິງຄວາມຮູ້ສຶກທີ່ຊົ່ວຮ້າຍຂອງລາວ. ນັບຕັ້ງແຕ່ການຫຼິ້ນດົນຕີຂອງດາວິດໄດ້ປົ່ນປົວກະສັດຊາອູນໃນອາດີດແລະຍ້ອນວ່າດາວິດຍັງຈົງຮັກພັກດີຕໍ່ກະສັດຂອງລາວ, ດາວິດຈຶ່ງຫຼິ້ນເພງຂອງລາວຕາມປົກກະຕິເພື່ອຊ່ວຍຊາອູນ. ແຕ່ເມື່ອມີຫອກຢູ່ໃນມືຂອງລາວ, ຊາອູນໄດ້ພຍາຍາມສອງຄັ້ງທີ່ຈະເອົາຊີວິດຂອງດາວິດ, ເຖິງແມ່ນວ່າຫຼັງຈາກຄວາມພຍາຍາມຄັ້ງທໍາອິດ, ດາວິດຍັງພຍາຍາມຮັບໃຊ້ຊາອູນດ້ວຍດົນຕີຂອງລາວ, ແນວໃດກໍ່ຕາມ, ຊາອູນບໍ່ໄດ້ໃຫ້ຄຸນຄ່າກັບດາວິດ, ການຮັບໃຊ້ດ້ານດົນຕີຂອງລາວ, ຫຼືແມ່ນແຕ່ຜົນສໍາເລັດທາງທະຫານຂອງລາວ.

ຄວາມສໍາເລັດຂອງຄົນອື່ນສາມາດສົ່ງຜົນກະທົບອັນໃດຕໍ່ພວກເຮົາ?

**3. 1 ຊາມູເອນ 18:12-16**

12. ຊາອູນເອງກໍຢ້ານດາວິດ ເພາະພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງສະຖິດຢູ່ກັບລາວ ແຕ່ບໍ່ໄດ້ຊົງສະຖິດຢູ່ກັບພະອົງ. 13. ຊາອູນໄດ້ສົ່ງດາວິດໜີໂດຍແຕ່ງຕັ້ງໃຫ້ລາວເປັນຜູ້ບັງຄັບບັນຊາທະຫານພັນຄົນ ດາວິດໄດ້ນໍາໜ້າທະຫານຂອງລາວອອກສູ່ສະໜາມຮົບ. 14. ລາວໄດ້ເຮັດຫຼ້ອນໜ້າທີ່ທຸກຢ່າງ ກໍເພາະວ່າພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງສະຖິດຢູ່ກັບລາວ. 15. ຊາອູນໄດ້ສັງເກດເຫັນດາວິດເຮັດວຽກຫຼ້ອນໜ້າທີ່ທຸກຢ່າງພະອົງຈຶ່ງເກີດມີຄວາມຢ້ານກົວລາວຫຼາຍຂຶ້ນ. 16. ແຕ່ວ່າ ທຸກໆຄົນໃນອິສຣາເອນແລະຢູດາຮັກດາວິດ ເພາະວ່າລາວເປັນຜູ້ນໍາທີ່ມີຄວາມສາມາດ ແລະເຮັດວຽກຫຼ້ອນໜ້າທີ່ທຸກຢ່າງ.

ເມື່ອໃດທີ່ໃຜຜູ້ນຶ່ງຊ່ວຍທ່ານຊອກຫາທາງອອກຂອງຄວາມທຸກທໍລະມານໃນທາງທີ່ດີ?

ຊາອູນຢ້ານດາວິດ ເພາະພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຢູ່ກັບດາວິດ ແຕ່ໄດ້ປະຊາອູນໄປ (1 ຊມອ. 18:12) ເປັນຫຍັງຊາອູນຈຶ່ງຢ້ານກົວດາວິດ? ຊາອູນມີມືເໜືອດາວິດຢ່າງຊັດເຈນ. ຊາອູນມີຕໍາແໜ່ງເປັນກະສັດ ແລະອໍານາດທີ່ມາພ້ອມກັບຕໍາແໜ່ງນັ້ນ. ຊາອູນມີຄົນຢູ່ໃນກອງທັບຂອງລາວ ແລະລາວສາມາດສົ່ງໂຈມຕີດາວິດໄດ້. ຊາອູນຍັງສາມາດໃຊ້ຂັບສົມບັດຂອງຕົນແລະເອົາເງິນລາງວັນຄ່າຫົວຂອງດາວິດ, ເປັນຫຍັງຊາອູນຈຶ່ງຢ້ານດາວິດ? ດາວິດມີສິ່ງທີ່ຊາອູນບໍ່ມີ-ທີ່ປະທັບຂອງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ! ໃນບັດນີ້, ຊາອູນໄດ້ຕໍ່ສູ້ກັບການສູ້ຮົບພຽງພໍທີ່ຈະເຂົ້າໃຈເຖິງອໍານາດແລະການປົກປ້ອງໃນການມີພຣະເຈົ້າຊົງສະຖິດຢູ່ນໍາ, ເຖິງແມ່ນວ່າໃນເວລາທີ່ກອງທັບຂອງຊາອູນບໍ່ມີອາວຸດ

ແລະຄົນດຽວທີ່ມີອາວຸດແມ່ນຊາອູນແລະໂຍນາທານ (13:22), ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າໄດ້ຊ່ວຍກູ້ອິສຣາເອນໂດຍການຊົງສະຖິດຢູ່ນຳຂອງພຣະອົງຕໍ່ສູ້ ສັດຕູຂອງເຂົາເຈົ້າ (14:23). ເຖິງບັດນີ້, ຊາອູນໄດ້ມີການລົ້ມລຸກຄຸກຄານພຽງພໍທາງສມອງທີ່ຈະເຂົ້າໃຈສັນຕິສຸກໃນການມີການຊົງສະຖິດຢູ່ນຳຂອງພຣະເຈົ້າ. ຊາອູນບໍ່ພຽງແຕ່ໄດ້ສູ້ຮົບພາຍນອກຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງກັບພວກຟິລິສຕິນຕລອດທັງວັນຂອງການປົກຄອງຂອງລາວ (14:52), ແຕ່ລາວມີການສູ້ຮົບຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງພາຍໃນຈິດໃຈແລະຈິດວິນຍານຂອງລາວ, ຊາອູນບໍ່ມີການຊົງສະຖິດຢູ່ນຳຂອງພຣະເຈົ້າ, ດັ່ງນັ້ນລາວບໍ່ສາມາດຊົມຊື່ນຍິນດີໃນສັນຕິສຸກຂອງພຣະເຈົ້າ. ຊາອູນໄດ້ມອບໝາຍໃຫ້ດາວິດເປັນຜູ້ບັນຊາການເໜືອກອງກຳລັງພິເສດຂອງທະຫານນຶ່ງພັນຄົນ, ນີ້ແມ່ນການເລື່ອນຊັ້ນທີ່ແຜນການທີ່ຈະກຳຈັດດາວິດບໍ່? ຊາອູນໄດ້ສ້າງແນວທາງການເລື່ອນຊັ້ນໃຫ້ດາວິດບໍ່? ຊາອູນໄດ້ຍອມແພ້ແຜນການທີ່ຈະຂ້າດາວິດບໍ່? 1 ຊາມູເອນ 18:17, ຊາອູນຄິດວ່າໃນສນາມຮົບກັບພວກຟິລິສຕິນ, ດາວິດອາດຈະຖືກຂ້າ. ແຕ່ແຜນການດັ່ງກ່າວໄດ້ຕົກຢູ່ຕໍ່ຊາອູນ. ປະຊາຊົນໄດ້ສືບຕໍ່ສັນລະເສີນດາວິດສຳລັບງານທີ່ດີເລີດທີ່ລາວໄດ້ເຮັດ. ດ້ວຍສິ່ງທັງປວງເຫຼົ່ານີ້, ຊາອູນກໍຍິ່ງຍ້ານກົວຫຼາຍຂຶ້ນ (ຂໍ້ 15). ດາວິດຮັບເອົາການມອບໝາຍແລະດີເລີດໃນບົດບາດໃໝ່. ອີກເທື່ອນຶ່ງ, ມັນໄດ້ຖືກບັນທຶກໄວ້ວ່າດາວິດສືບຕໍ່ປະສົບຜົນສຳເລັດໃນທຸກກິຈະກຳຂອງລາວເພາະວ່າພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຢູ່ກັບລາວ(ຂໍ້ 14). ດາວິດບໍ່ສາມາດຍັບຍັ້ງໄວ້ໄດ້. ດ້ວຍວ່າພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງສະຖິດຢູ່ນຳ, ດາວິດໄດ້ຮັບປະກັນໃຫ້ສຳເລັດຜົນ. ດາວິດບໍ່ພຽງແຕ່ໄດ້ຮັບຄວາມສຳເລັດໃນສນາມຮົບເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ລາວຍັງໄດ້ສືບຕໍ່ມີຄວາມສຳເລັດຢູ່ແນວຫຼັງ. ທັງຊາດອິສຣາເອນແລະຢູດາຮັກດາວິດ, ຜູ້ທີ່ໄດ້ດູແລກອງທັບຂອງລາວ ແລະນຳພາພວກເຂົາເປັນຢ່າງດີ. ແມ່ນແຕ່ເມືອງແລະໝູ່ບ້ານກໍໄດ້ຮັບປະໂຫຍດຈາກການເຄື່ອນໄຫວທາງທະຫານຂອງດາວິດ. ແຕ່ເປັນຫຍັງດາວິດຈຶ່ງຍອມຮັບໜ້າທີ່ໃໝ່? ລາວຍັງຈື່ຈຳການຊົງເຈີມ. ພຣະເຈົ້າຍັງມີເປົ້າໝາຍຍິ່ງໃຫຍ່ກວ່າໃນຊີວິດຂອງດາວິດ. ພຣະເຈົ້າຕ້ອງການຢາກໄດ້ສູງກ່າສາສິຈາກຊີວິດຂອງດາວິດ. ພວກເຮົາໄດ້ຮັບການເຕືອນວ່າໃນສິ່ງໃດກໍຕາມທີ່ພວກເຮົາເຮັດ, ຂອງໃຫຍ່ແລະຂອງນ້ອຍ, ຈົ່ງເຮັດມັນເພື່ອສູງກ່າສາສິຂອງພຣະເຈົ້າ (1 ກອທ. 10:31). ຖ້າພຣະເຈົ້າປົກປ້ອງດາວິດຈາກໝີ, ສິງ, ແລະແມ່ນແຕ່ຍັກ, ພຣະເຈົ້າຈະປົກປ້ອງລາວຈາກກະສັດທີ່ເສື່ອມເສັຽ, ອິດສາ, ແລະຂົມຂຶ້ນ. ດັ່ງນັ້ນ ດາວິດຈຶ່ງສືບຕໍ່ໃຫ້ກຽດແກ່ພຣະເຈົ້າໃນທຸກສິ່ງທີ່ລາວໄດ້ເຮັດ, ແມ່ນແຕ່ໃນຕໍ່ໜ້າການຄັດຄ້ານຈາກຊາອູນ.

ຄວາມສັມພັນຂອງພວກເຮົາກັບພຣະເຈົ້າມີຜົນກະທົບແນວໃດຕໍ່ຄວາມສຳພັນຂອງພວກເຮົາກັບຄົນອື່ນ?

### ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ

- ເຮົາຕ້ອງຮັບໃຊ້ຢ່າງດີເລີດ, ເຖິງແມ່ນວ່າວຽກງານນັ້ນບໍ່ໄດ້ຮັບການຍົກຍ້ອງຈາກຄົນອື່ນ. ເລືອກນຶ່ງໃນການນຳໃຊ້ໃນຊີວິດຕໍ່ລົງໄປນີ້:
- ❖ **ສາຣະພາບຄວາມບົກຜ່ອງຂອງທ່ານ.** ກຳນົດບ່ອນທີ່ທ່ານບໍ່ໄດ້ພະຍາຍາມເພື່ອຄວາມເປັນເລີດມຸ່ງໝັ້ນທີ່ຈະໃຫ້ພຣະເຈົ້າສິ່ງທີ່ດີທີ່ສຸດຂອງທ່ານໃນບ່ອນນັ້ນ ສືບຕໍ່ເຕີບໂຕໂດຍການຮຽນຮູ້ຈາກການຕໍ່ສູ້ຂອງທ່ານແລະຊ່ວຍເຫຼືອຄົນອື່ນດ້ວຍພາຣະຂອງເຂົາເຈົ້າ.
  - ❖ **ໃຫ້ພຣະເຈົ້າໄດ້ກຽດຊື່ສຽງ.** ເມື່ອທ່ານປະສົບຄວາມສຳເລັດ ຫຼືເມື່ອຄົນອື່ນຍ້ອງຍໍ ຫຼືຍົກຍ້ອງທ່ານສຳລັບວຽກທີ່ເຮັດໄດ້ດີ, ເວົ້າງ່າຍໆວ່າ, “ຂໍໃຫ້ພຣະເຈົ້າໄດ້ກຽດ! ຈົ່ງເຮັດລາຍການໂອກາດຕ່າງໆທີ່ທ່ານໄດ້ສັນລະເສີນພຣະເຈົ້າໃນຕອນທ້າຍຂອງອາທິດ.
  - ❖ **ຮັກສາຄວາມສັດຊື່ຂອງທ່ານ.** ຈົ່ງເຮັດສິ່ງທີ່ຖືກຕ້ອງສະເໝີ, ເຖິງແມ່ນວ່າໃນເວລາທີ່ຄົນອື່ນກຳລັງເຮັດສິ່ງທີ່ຜິດກັບທ່ານ. ຢ່າຕອບໂຕ້ຕໍ່ຄວາມກຽດຊັງ, ການຮູ້ຈັກວ່າການສະຖິດຢູ່ນຳຂອງພຣະເຈົ້າຢູ່ທີ່ນັ້ນເພື່ອຄວາມສງົບຂອງຈິດໃຈແລະການປົກປ້ອງຂອງທ່ານ. ຂຽນຊື່ຜູ້ຂັດແຍ້ງສອງສາມຄົນ ທີ່ທ່ານສາມາດອະທິຖານເພື່ອໄດ້ໃນອາທິດທີ່ຈະມາເຖິງ.

**ອຸປຸຸກໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນ <https://ulsb.org/sunday-school-2/> ແປໂດຍ PA**